

**PAMAKEAN MODÉL PEMBELAJARAN INKUIRI PIKEUN
NGARONJATKEUN HASIL DIAJAR SISWA DINA SUBTEMA
KEBERSAMAAN DALAM KEBERAGAMAN**

*(Panalungtikan Tindakan Kelas di Kelas IV SDN 130 Batununggal Sekelimus
Kacamatan Bandung Kidul)*

Ayu Nurjanah
145060115

RINGKESAN

Panalungtikan Tindakan Kelas (PTK) ieu dilakukeun di SDN 130 Batununggal Sekelimus kalawan tujuan pikeun ngaronjatkeun hasil pangajaran siswa. Dina ulikan ieu, peneliti nyandak Subtema ngagunakeun model diajar inkuiri. Objek panalungtikanna nyaéta siswa kelas IV C SDN 130 Batununggal Sekelimus anu jumlah peserta didik 23 diwangun ku 15 lalaki sarta 8 awéwé. Alat panalungtikan anu digunakeunna nyaeta tes hasil diajar nu diwangun ku kognitif, afektif, jeung psikomotor, kaasup pretés jeung lambar postes, lambar katerampilan. Ngolah jeung pangumpulan data dumasar kana data anu tos ditangtukeun dina alat panalungtikan. Hasil panalungtikan kelas anu dilakukeun ku objek siswa kelas IV C kalawan modél ppangajaran inkuiri pikeun ngaronjatkeun hasil pangajaran siswa unggal siklus. Ulikan ieu dipigawé 3 siklus dimana unggal siklus diwangun ku dua pangajaran. Hasil panalungtikan ieu ngagunakeun modél pangajaran inkuiri di siklus rencana pangajaran (RPP) siklus I 68%, siklus II nyaeta 71,5% jeung siklus katilu nyaéta 87%. Saterusna nyaéta data palaksanaan diajar, siklus I diala perséntase 64%, Siklus II 69, sarta siklus III 83%. Nilai hasil diajar dina siklus I nyaeta 60%, siklus II 61%, sarta siklus III nyaeta 82%. Hasil tinu daweung peduli siklus I persentasena nyaeta 65%, siklus II 70% , Sarta siklus III 81,5%. Anu kadua daweung santun siklus I persentasena nayeta 56%, siklus II 70%, jeung siklus III nayeta 80%. Nilai kaahlian siklus I 30%, siklus II 70% , jeung siklus III 86%. Dumasar hasil ieu bisa disimpulkan yén palaksanaan modél pembelajaran inkuiri bisa ngaronjatkeun hasil pembelajaran murid dina subtema kebersamaan dina keberagaman kelas IV C SDN 130 Batununggal Sekelimus. Ieu bisa dibuktikeun ku hasil pembelajaran murid ngaronjatkeun dina unggal siklusna. Ku kituna, pamakéan model pembelajaran panalungtikan bisa dipaké salaku modél pembelajaran ieu dilarapkeun kana pangajaran tematik.

Kecap Konci: Model pangajaran inkuiri, hasil diajar